
Respostes a la ciutadania d’ICV al Ple de 18-2-15 
 
L’origen principal de la corrupció municipal, és la progressiva 
externalització de serveis i obres, el mecanisme és conegut i pervers i es 
manipulen concursos públics per beneficiar a determinades empreses a 
canvi de comissions, endolls, regals, etc. 
Per què externalitzen? Per què creuen que el privat és millor que el públic, 
o perquè així tenen possibilitats de fer tripijocs amb les empreses? No 
creuen que seria bona idea remunicipalitzar serveis i obres? 
 
La senyora Ibáñez: 

“Bé, nosaltres, quan plantegem que estem d’acord amb remunicipalitzar els 
serveis, no ho estem dient perquè pensem que els processos són corruptes, 
sinó per altres raons molt més socials: per fer més públic el que pot ser més 
públic, no? Perquè no entenem que la corrupció, la culpa és del procés sinó de 
les persones. Hi ha persones corruptes, no hi ha processos corruptes. Hi ha 
persones que en un moment donat són corruptes i no se les castiga com se les 
ha de castigar. Però en tot cas, deixar clar que quan parlem de 
remunicipalització no parlem per evitar això, sinó que parlem per fer uns serveis 
més públics, eh? I això és el que diríem.” 

 
 
El senyor Raventós: 

“Doncs, són dues coses. Una primera pregunta és que com l’Associació de 
Veïns i Veïnes, ja hem dit diverses vegades sobre el que era el Síndic de 
Greuges, i no se n’ha parlat més, només se’ns va dir una vegada que com que 
això duplicava funcions, que no calia i així, però no se’ns ha dit res més.  

I l’altra cosa és sobre els horts urbans, que també semblava que la universitat 
havia d’ajudar, i tampoc. Clar, jo ara penso que..., aquí també ha parlat la gent 
de Ciutadans, que hi ha les eleccions pròximament, jo demanaria als partits 
polítics si ho tindreu en compte, almenys aquests dos punts, en els vostres 
programes electorals, espero que siguin sincers i que serveixin, però són dos 
temes que ens agradaria que ens digueu si us ho heu pensat, si ho tindreu en 
compte, perquè van passant els mesos i anys, i resulta que d’una legislatura 
hem passat a una altra, i això continua, que no deu ser gaire important ni una 
cosa ni l’altra, però nosaltres creiem que sí que ho és. 

La segona pregunta és a nivell personal. Avui s’ha parlat dels dies que es 
dediquen a la pobresa. Jo preguntaria si en el pressupost, quan surt la quantitat 
de diners, hi ha algun sou inclòs de persones que s’hi dediquin. No sé si la gent 
que s’hi dedica són gent que ja és funcionària de l’ajuntament, ja té el seu sou, i 
tots els diners... Quan es diu: «Tants diners dedicats a la pobresa», són tots per 



a la gent pobra, o hi ha algun sou a dintre? I si hi ha algun sou, doncs, saber 
quina part representat que són sous. 

Gràcies.” 

 
El senyor Carrasco: 

“Bona nit. A ver, en el punto número 11, el tema del Pacto local contra la 
pobreza, ha habido un debate creo que interesante, pero se ha hecho un 
listado también de las entidades que se han ido adhiriendo, y hay otras que 
estamos en periodo de hacerlo, ¿no? Por ejemplo, esta tarde la Asociación de 
Parados de Esplugues hemos estado debatiendo el tema. Indudablemente, 
coincidimos con alguna gente en lo que han dicho, que el documento no recoge 
lo que creemos que tendría que recoger. Pienso que ese documento tendría 
que ser en todo caso estudiado, hacer un estudio y poner cosas que faltan y 
cosas que sobran. Y sobre todo, cuando decía el debate, es porque creo que 
algunos partidos han dicho aquí que no estaban de acuerdo, o sea, cada uno 
tiene su propia responsabilidad, pero lo que está claro es que esto es una 
cuestión que no puede esperar al 24 de mayo, es una cuestión que hay que 
cogerla ahora, y, por lo tanto, animo un poco a que se lo repensasen, sobre 
todo porque si somos muchos, seguramente que reiremos mejor. Y 
seguramente que ese documento podremos mejorarlo.  

Indudablemente, en el tema de la pobreza hay que partir desde el minuto cero, 
porque es un tema que nos preocupa. Los datos que han dado han sido 
preocupantes, los que estamos a pie de calle lo vemos cada día. Y mirad si lo 
vemos, que nosotros el miércoles pasado tuvimos una reunión de la 
coordinadora de las asociaciones de parados del Baix Llobregat, y los 
compañeros… O sea, hubo dos compañeros que no pudieron venir, uno del 
Prat y otro de la zona norte de la comarca, a la reunión, porque no tenían para 
la tarjeta del transporte público. O sea que veáis la situación que está. Y sobre 
todo, los que estamos en la calle cada día lo estamos viendo. Por lo tanto, os 
rogaría un poco que no lo dejáramos para el 25 de mayo ni el 26, que esto es 
una cuestión que hay que empezar… O sea, hay que seguir, no empezar, 
seguir haciendo lo que estamos haciendo, ¿no?, por lo menos para aliviar este 
tema en lo posible. 

Y luego también, aprovechando, deciros que la coordinadora del Baix hacemos 
una fiesta el día 14 de marzo en el parque de la Fontsanta, una fiesta que 
durará todo el día, para recoger fondos, porque la Marcha de la Dignidad 
volvemos el día 21 de marzo, volvemos a Madrid a pedir otra vez pan, treball i 
sostre, no? Y entonces, lo que sí pediríamos es, ahora que estáis aquí todos 
los portavoces, era un poco si nos podríais ayudar un poco para que la gente 



que tiene que coger el autobús, que costará unos treinta, treinta y cinco euros, 
que el que esté parado y no pueda pagárselo, que se lo podamos pagar. 

Y ya, para acabar, también deciros que el día 25 el fórum social del Baix 
Llobregat hace una manifestación en contra de los recortes de la sanidad en el 
Moisés Broggi a las cinco y media, e iremos del Moisés Broggi a Cornellà. 
Estas tres cuestiones, que son sociales, que estamos trabajando en el tema, y 
que seguramente que los parados hoy lo hemos discutido y sí que nos vamos a 
adherir al pacto, y la PAH de Esplugues el lunes lo decidiremos, porque 
tenemos reunión el lunes, y el lunes lo hablaremos. 

Gracias.”  

 
 
 
La senyora Coll: 

“Bé, bona nit. Des de la CUP Esplugues ens preguntem què pensen tots els 
partits polítics de la noticia que s’ha publicat avui, en la que s’anunciava que 
ENDESA s’adhereix al Programa de pobresa energètica de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona, per, segons l’AMB, evitar els talls de 
subministrament per falta de recursos econòmics. I per això s’ha creat un fons 
de 5 milions d’euros públics, amb els quals s’abonaran les factures impagades, 
i ENDESA ha declarat que s’hi adhereix perquè és molt sensible a la realitat 
actual. 

Més enllà que ho considerem cínic, perquè la sensibilitat d’ENDESA és 
l’equivalent a la d’una pedra, el que s’ha acordat és pagar una empresa privada 
per uns serveis que són una necessitat bàsica i haurien de ser públics, i sembla 
que no hem après, amb el rescat dels bancs, que ara rescatem empreses 
privades, no perquè tinguin pèrdues sinó simplement per garantir-les el seu 
marge de beneficis.“ 

 
 
 
La senyora Ibáñez: 

“Sí, bé, respecte als horts urbans i el Síndic, ho hem col·locat a cada 
pressupost que hem intentat negociar. Al final s’ha negociat a favor, i al final no 
s’ha fet. És a dir, ens sentim tan ninguneados, como es diu, com potser 
vosaltres, que també ho heu fet a través d’una proposta ciutadana. En aquest 
últim pressupost ja vam veure disminuïda inclús la partida que es considerava 
necessària per tirar-ho endavant. Ara mateix no tenim idea de com està el 
tema. En principi, en el programa nosaltres ho portarem, evidentment. 



Després, en l’altra pregunta de l’Anna, si ens semblava bé o malament, 
evidentment molt malament, nefast, no sé què més. Ens sembla que tot i ser 
necessari que els ajuntament ajudin en el tema del subministrament, crec que 
els ajuntaments hauríem de ser capaços d’«apretar» les concessionàries 
aquestes perquè elles assumissin els tema de les tallades de subministraments 
bàsics, més que posar-ho de la bossa municipal. 

I em sembla que no n’hi havia cap altra. Bé, sí, dir-li al Julián, que parlava de la 
necessitat que els grups que no ens hem incorporat al pacte hi fóssim, també 
afegiríem a tot el discurs que hem fet aquell pacte famós que va sortir en un ple 
del tema de les discapacitats, la moció a què vam arribar, i la petició que hi va 
haver i que segueix estant en el calaix, per això seguim insistint. Nosaltres 
estem en aquesta feina, pel que no estem és per una foto en conjunt d’algú que 
pensem que no s’ho creu. 

(Veus de fons.) 

No, ho dic perquè hi has fet referència, has fet com una petició, no?, dels grups 
que no hem signat, i que... todos juntos... Todos juntos cantaremos, sí. Todos 
juntos cantaremos, pero nos tenemos que creer que vamos todos juntos.” 

 


